
 
 

Minnesanteckning Uppdragsgrupp Vårdövergång i Samverkan 

Datum:  2023-04-13 

Plats:   Teams 

Närvarande: 

Sonja Nilsson, Lotta Andersson, Marie Elm, Gunnel Wessbo, Mattias Olerot, Erika 

Björklund, Olga Lacatus, Elvy Johansson, Maria Glemfelt, Emma Noring, Anneli 

Westberg, Behnaz Farbod, Charlotte Bliesener Falkenström, Ingela Sunneskär samt 

Anna-Lena Hardtmann. Helen Simonen från SÄS är med som gäst via Maria 

Glemfelt.                                               

Frånvarande:                                           

Anna Lindeblom, Mia Börjesson Olsson, Pernilla Berglund, Malin Hummel, Annika 

Arvidsson samt Anna-Lena Ingelhag. 

 

§ 1. Mötets öppnande  

Ordförande hälsade alla välkomna och öppnade mötet.  

 

§ 2. Godkännande av dagordning 

Dagordningen godkändes efter att två övriga frågor lagts till. Föreläsning kring 

Socialtjänstlagen flyttas och blir § 10. Minnesanteckningarna från förgående möte är 

publicerade. En kommentar inkom på föregående möte. Kommentaren innebar ingen 

förändring av innehållet men tas upp idag under punkten om Program Millenium. 

Anna-Lena Hardtmann är sekreterare på dagens möte. 

 

§ 3. Årshjulet – Vad ska göras?                                                         

Mars diskussion kring gemensamma aktiviteter utifrån avvikelser, se § 8. Revidering 

av dokument Översyn hemsida, se § 7.                                        

April Workshop är omhändertagen, se även § 7. 

 

§ 4. Övriga frågor                              

Det är under punkten övrigt som vi tar hand om de verksamhetsnära frågorna.  

Kort information från olika grupperingar 

Ledningsrådet                                          

Inget att informera om då det inte varit något möte sedan sist. Nästa möte är idag. I 

kallelsen står också att VVG beslutat att Ledningsrådet eventuellt pausas, mer 

information kommer.   



 
 

SAMSA förvaltning  

Presentation görs av Ingela Sunneskär och Behnaz Farbod från möte i SAMSA 

förvaltning. Arbete pågår kring Länsgemensam rutin för in- och utskrivning från 

sluten hälso- och sjukvård. Lathundar revideras. Tidsplan för arbetet under våren 

finns som presenteras. Egen inkorg för Barnhälsovården önskas och frågan kommer 

lyftas till GITS.                                                                                  

Presentation bifogas minnesanteckningen. 

Styrgrupp närvård 

På föregående möte i Styrgrupp närvård 23 mars beslutades att SÄS ska kalla Borås, 

Mark och Ulricehamn till avstämningsmöte onsdag före påsk och att övriga 

kommuner kallas vid behov. Carina Stavåsen, Ulricehamns kommun blir 

projektledare på 20% för Samsjukvården Södra Älvsborg och kommer arbeta 

tillsammans med Lotta Lundell. Delregional rutin för permission från slutenvården 

godkändes enligt förslag och börjar gälla 1 april. Styrgrupp närvård godkände också 

reviderad Rutin för Medicinskt Akutläkarteam (MALT).  

Information ifrån SAMLA 

Inget nytt att informera om. 

Palliativ vård                                        

28 mars var det möte mellan Koncernkontoret och VästKom för att diskutera 

fortsättningen för arbetet kring palliativ vård, men det blev inte klart. Regionen har 

tagit underlaget och gjort en RMR. Kommunerna ska diskutera vidare.  

Sköra äldre                                    

Beslutet är taget att screeningsinstrument Clinical Frailty Scale (CFS) ska användas 

som ett gemensamt instrument. Arbetsgrupp sköra äldre kommer arbeta vidare med 

detta. Fler punkter finns att arbeta vidare med och återkoppling sker efter hand. Två 

av de tre workshoppar som SÄS och Göteborgs universitet håller i är genomförda.  

Bårhusremissen                                              

Marie Elm informerar om att ett nytt förslag för bårhusremiss är framtaget utifrån de 

önskemål och kommentarer som lämnats. Hon kommer få se förslaget och 

återkopplar.  

Program Millenium                                   

Inför att Program Millenium ska införas ställer Maria Glemfelt frågan om det är 

någon kommun som vill pröva att testa utan att rehabepikris faxas från sjukhuset. 

Om någon kommun är intresserad så kontaktas Maria Glemfelt eller Anneli 

Westberg. Vidare blir det viktigt att ett arbete startas för gemensamma arbetssätt, 

vilket Maria Glemfelt framfört till Styrgrupp närvård. Charlotte Bliesener 

Falkenström har regelbunden kontakt med Thomas Karlsson i primärvården, Filip 

Bergdahl från Regionhälsan, Fredrik Larsson på SÄS och Madelene Alfinsson som 

arbetar för kommunerna i Södra Älvsborg för information inför Styrgrupp närvårds 

möten. De har också framfört att de önskar få träffas för att identifiera de områden i 



 
 

samverkan som man behöver arbeta med, men enligt Styrgrupp närvård är detta inte 

aktuellt i nuläget. Kommunerna vill diskutera frågorna kring Program Millenium 

först.  

Resultat gällande Lagen om samverkan vid utskrivning ifrån sluten hälso- och 

sjukvård                                                 

På föregående möte lyftes frågan hur vi ska arbeta med resultat gällande Lagen om 

samverkan vid utskrivning från sluten hälso- och sjukvård. Att få ut statistiken på 

samma sätt som man får nu är viktigt för att man ska kunna arbeta med frågan i de 

olika verksamheterna. Både Borås Stad och Behnaz Farbod tar ut statistik varje 

månad som presenteras i de egna verksamheterna.   

Ambulansen                                                                                          

För de patienter som inte åker med ambulansen kvarstår att kommunens 

sjuksköterskor inte kan läsa hur beslutet tagits och vad som ska göras. SÄS arbetar 

vidare med detta och ambitionen finns att de ska kunna komma med i SAMSA efter 

sommaren. Utbildningsinsatser tas fram. Ambulansen har önskemål att man gör en 

gemensam analys av kommunikationsvägar och ViSam. Personer som skulle kunna 

vara med är några från SÄS, någon ViSam-sjuksköterska, någon från primärvården 

och någon MAS. Frågan tas till MAS-nätverket vem som ska vara med därifrån. 

Ingela Sunneskär är sammankallande. Frågan återkopplas vid nästa möte och läggs 

som läxa. 

Utbildning kring egenvårdsrutinen- Trakeostomi                         

Frågan har kommit från Lotta Andersson om det är aktuellt med gemensam 

utbildning för chefer och medarbetare kring egenvårdsrutin – Trakeostomi. Ingela 

Sunneskär sammankallar gruppen som tog fram rutinen igen för fortsatt diskussion 

kring utbildning och återkoppling till Uppdragsgruppen Vårdövergång i Samverkan.  

Kanske skulle Södra Älvsborgs modell kunna presenteras nationellt framöver då 

arbetet är en föregångare i mycket.  

Möte 1 juni                                 

Mötet den 11 maj har ställts in då det är workshop. Beslutet är att mötet den 1 juni 

ska vara fysiskt. Frågan ställs om det några som redan nu vet med sig att de inte 

kommer kunna vara med om det är fysiskt. Ingen på mötet säger att så är fallet. 

Skulle någon ändring ske så måste detta meddelas senast 20 maj för att eventuellt 

annat beslut ska kunna tas.  

Påsk                                

Sjukhuset var nöjda med avstämningsmöte onsdag före påsk. De har haft några 

överbeläggningar och någon SIP som varit föremål för diskussion. Offentliga 

vårdcentralen har haft lagom mycket att göra och processerna har flutit på bra. 

Primärvårdsjouren har haft väldigt mycket att göra. Borås Stad upplever att det 

fungerat bra.  
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Ny öppenvårdsprocessen       

Det kommer blir en länsgemensam rutingrupp som ska arbeta med nya 

öppenvårdsprocessen till hösten. Kopplat till detta behöver de delregionala rutinerna 

ses över. Förslaget till AU är att vi inväntar arbetet på länsgemensam nivå för att 

sedan arbeta vidare med delregionala tillämpningar. 

SAMSA uppdatering           

Vecka 17 kommer tester i SAMSA genomföras och då kommer också information 

om nyheter och uppdateringar. Behnaz Farbod informerar Närvårdskontoret som kan 

skicka ut information när det är aktuellt.                             

 

§ 5. Delregional tillämpning för in- och utskrivning från sluten hälso- och 

sjukvård                                       

Kommentarer som inkommit är att alla kommuner inte har ändrat sitt arbetssätt och 

alla verksamheter behöver fortsätta tillse att alla följer tillämpningen. Det har också 

framkommit att det är bristfällig information kring att dokumentet Nödvändig 

information i SAMSA vid in- och utskrivning i slutenvården finns. Maria Glemfelt 

kommer bjuda in Herrljunga och Vårgårda kommun och ansvarig sjuksköterska från 

Närhälsans planeringsteam för samtal utifrån att dessa två kommuner också arbetar 

mot Alingsås sjukhus. Behnaz Farbod presenterar ett gott exempel på planering i 

SAMSA där allt har skett enligt rutin där alla parter fyllt i det som ska. Vi får inte 

glömma alla de ärenden där det fungerar bra.                                                                     

SAMSA-exemplet bifogas minnesanteckningen. 

 

§ 6. Samordnad Individuell Plan – SIP                                

Maria Glemfelt beskriver hur hon ibland pratar om organisatoriska SIP vilket 

egentligen inte finns och det handlar egentligen om förmöten och ingår i så fall i 

”Förbered” i SIP-processen där man måste fundera på om det är aktuellt. Det krävs 

mycket av förberedelser inför SIP-mötet. De SIP-möten som ska ske innan 

utskrivning handlar om att en planering ska ske för de första 14 dagarna efter 

hemgång. På SOF i Borås har frågorna uppkommit om förmöten, till exempel vem 

som ska kalla till detta och var det ska dokumenteras. Fortsatt diskussion måste ske 

och ovanstående tas med till nästkommande möte tillsammans med det som 

framkommer på workshopparna i maj för att vi sedan ska kunna arbeta vidare. Maria 

beskriver också att hon upplever att det finns ytterligare behov av lathundar och ett 

eventuellt SAMSA/SIP-körkort skulle kunna vara en väg att gå. Maria har också 

varit på möte med de övriga delregionala SIP-ansvariga. Nätverket som funnits sedan 

tidigare träffas då det inte finns någon som är ansvarig för att driva frågorna. Varken 

Västkom eller Koncernkontoret håller ihop frågorna kring SIP. Till exempel behöver 

den regionala riktlinjen revideras, men det görs inte. Planering krävs då skolan och 

fler verksamheter ska komma med i SAMSA efter hand. Regionhälsan har gjort en 



 
 

implementeringsplan när de ska gå in i SAMSA och Maria Glemfelt kan kontakta 

Ingela Wessbo för att få ta del av deras arbete så att det kanske kan underlätta för 

andra verksamheter.  

§ 7. Genomgång av läxor/uppdrag 

På listan över saker att omhänderta ligger fortsatt att sjukhuset vill ha information om 

vad kommunen kan erbjuda. Elvy Johansson, Anneli Westberg och Helen Simonen 

har i uppdrag att titta på de förslag som finns och återkopplar. Handläggare 

adjungeras vid behov. En inventering om vad som finns är påbörjad. Flera frågor 

finns om vem informationen är till för och hur informationen ska utformas. Det är två 

delar i detta; Information som utskrivningskoordinatorerna kan lämna till patient och 

information till utskrivningskoordinatorer för ökad kunskap. Frågan läggs till läxor 

och återkopplas. 

Genomgång gjordes av läxorna. För mer information, se dokument som bifogas 

minnesanteckningen. 

SAMSA – medföljande personal till sjukhus                                     

Frågan om var dialogen ska ske kring medföljande personal till sjukhus ansvarar 

Maria Glemfelt för men har inte hunnit titta på detta.   

Kompetensplan       

Ingela Sunneskär som är sammankallande i gruppen som arbetar med kompetensplan 

informerar om vad man pratat om. Genom att skapa rutiner som ger förutsättning att 

arbeta professionellt bygger man broar genom gemensamma rutiner hela vägen och 

får samsyn. Förslag på innehåll i gemensam utbildning är till exempel hantering av 

antibiotika, cytostatika, egenvård och svårläkta sår. Alla verksamheter behöver ha en 

kompetens-/försörjningsplan. Utbildning skulle kunna ske genom informationsträffar 

med sakkunniga och ansvariga som är budbärare i sin verksamhet, gemensamma 

utbildningsdagar och via Totara lärplattform som är Västra Götalandsregionens 

digitala lärmiljö för kompetensutveckling och lärande. Utbildningen för option 1 för 

Millenium kommer ligga i Totara och då kommer alla ha tillgång till lärplattformen, 

men redan nu kan plattformen användas. Frågan lyfts till Styrgruppen för beslut om 

detta kan arbetas vidare med.                                        

Presentation bifogas minnesanteckningen.  

Tydlig rutin för när man öppnar checklistan och hur den ska användas                        

Ingela Sunneskär som varit sammankallande presenterar förslaget för arbetet med 

checklistan som gruppen tagit fram. Den nya texten för checklistan ska läggas till i 

Nödvändig information i SAMSA vid in- och utskrivning i slutenvården. 

Kommentarer inkommer på mötet och gruppen tar med sig dessa tillbaka och 

diskuterar vidare.                                                             

Förslaget bifogas minnesanteckningen.    

 



 
 

Översyn dokument                                   

Översyn av dokument är påbörjad, ett Excelark med alla styrdokument är upprättat 

och visas. Dokument med sammanställning av arbetet presenteras. Förslag 

presenteras som godkänns; Nytt upplägg hemsidan, ta bort Lagen om samverkan vid 

utskrivning från sluten hälso-och sjukvård och lägg allt under Delregionala 

dokument med olika boxar/undersidor utifrån områden och övriga, Dokument som 

revideras får nytt datum som innebär "gäller från". Dokument som är kopplade till en 

länsgemensam rutin/riktlinje/överenskommelse ska heta ”delregional tillämpning”. 

När vi gör något som inte finns på länsgemensam nivå ska det heta ”delregional 

(xxxx)rutin”. De dokument som behöver ses över när öppenvårdsprocessen är klar på 

länsnivå är identifierade. Alla dokument ska efter hand också gås igenom för att få 

samma formalia gällande datum, typsnitt och liknande. En sammanställning är gjord 

av dokument där det finns frågor. Gunnel Wessbo och Anna-Lena Hardtmann som 

arbetar med översynen får i uppdrag att skicka ut frågorna till specifika personer som 

är berörda av de olika frågeställningarna.                                     

Sammanställningen bifogas minnesanteckningen.  

 

Workshop                       

Förslag på upplägg för workshop 10 och 11 maj presenteras liksom förslag på 

presentation för dagen. Några kommentarer inkommer som tas med till gruppen som 

arbetar med planeringen och som har möte nästa vecka. Mail ska skickas till alla i 

uppdragsgruppen där alla måste svara på vilka dagar de kan vara med.                             

Presentationer bifogas minnesanteckningen.  

Förvägsplanering                                      

Styrgrupp närvård har fått förslaget till pilot presenterat och fortsatt diskussion och 

beslut vilka kommuner/vårdcentraler som ska ingå tas vid nästa möte 28 april. 

Förslaget är att Borås och Bollebygd ska ingå. Gruppen som tagit fram förslaget 

fortsätter arbetet och gruppen kan förhoppningsvis utökas med Anna Lindblom om 

det blir aktuellt med Bollebygd. Anna-Lena Hardtmann informerar Anna Lindeblom 

och kallar också till möte efter 28 april.                                                         

Egengranskning                                           

Anna-Lena Hardtmann som är sammankallande i gruppen som arbetar med 

egengranskningsenkäten presenterar gruppens arbete. Underlag för frågor till olika 

verksamheter och förlag till information på hemsida/mail är utskickade inför mötet. 

Till nästa möte bör alla ta med frågorna för att se om ytterligare kommentarer finns. 

Efter det kan vi lägga upp enkäterna på hemsidan och genomförandet skulle då 

kunna bli i september.                                     

Aktuella dokument bifogas minnesanteckningen.                           

 

§ 8. Avvikelser      

Frågan skickades vid föregående möte med hur man ute i verksamheterna skulle vilja 

arbeta med avvikelser tillsammans. Kommentarer är att man ibland inte är nöjd med 



 
 

svaren på avvikelser och vi behöver arbeta vidare med kvalitén. Man måste också 

arbeta med avvikelser på övergripande nivå för att ta fram vad man behöver arbeta 

med. Man vill kunna se om det blir det någon förbättring. Kommentarerna tas åter till 

Analysgruppen för fortsatt diskussion.     

 

§ 9. Frågor kring äldre                                     

Information:                                              

Uppdragsgruppen Uppdrag hälsa arbetar också med äldres psykiska hälsa och 

kommer göra en kartläggning kring ensamhet.                                         

SKR anordnar en konferens kring Sköra äldre på akuten den 1 juni.  

 

§ 10. Föreläsning kring Socialtjänstlagen                               

Cecilia Axelsson, Göteborgsregionen, gör en presentation kring socialtjänstlagen 

(SoL). Hon beskriver både den nuvarande och förslag till ny lag. Lagen är en ramlag 

och sätter yttre gränser men detaljerna överlämnas åt respektive kommun och kan 

därför se olika ut. Samhällets socialtjänst skall på demokratins och solidaritetens 

grund främja människornas ekonomiska och sociala trygghet, jämlikhet i 

levnadsvillkor och aktivt deltagande i samhällslivet. De vägledande principer för SoL 

är helhetssyn, frivillighet och självbestämmande, normalisering, kontinuitet, 

flexibilitet respektive närhet. En presentation görs av socialnämndens uppdrag som 

utgår från SoL. En beskrivning görs av skillnader i förutsättningar och uppdrag 

mellan hälso- och sjukvård och socialtjänst. I Kapitel 4 §1 står det: Den som inte 

själv kan tillgodose sina behov eller kan få dem tillgodosedda på annat sätt har rätt 

till bistånd av socialnämnden för sin försörjning (försörjningsstöd) och för sin 

livsföring i övrigt. - - - Den enskilde ska genom biståndet tillförsäkras en skälig 

levnadsnivå. Biståndet ska utformas så att det stärker hans eller hennes möjligheter 

att leva ett självständigt liv. Vad som avgör om man beviljas en insats är; Arbetssätt 

för utredning, Socialstyrelsens föreskrifter/allmänna råd/riktlinjer, Rättspraxis, 

Riktlinjer i kommunen och Handläggares, socialnämndens eller förvaltningsrättens 

bedömning. Särskilda bestämmelser finns idag för vissa grupper och socialnämnden 

har enligt SoL ansvar för vissa grupper i samhället; Personer med funktions-

nedsättning, Barn och unga, Äldre personer, Personer med missbruks-problem, 

Personer som vårdar eller stödjer närstående och brottsoffer, våldsutövare och 

skuldsatta. Förslag till ny socialtjänstlag – utredning hållbar socialtjänst presenteras 

kort. Begrepp ska tydliggöras, lagens indelning i grupper föreslås tas bort, man vill få 

ett förstärkt barnrättsperspektiv och hänsyn kommer behöva tas till andra utredningar 

som påverkar till exempel ny äldreomsorgslag och samsjuklighetsutredningen. Fem 

viktiga områden skapar förutsättningar för en hållbar socialtjänst; Förebyggande och 

lätt tillgänglig socialtjänst, Socialtjänstens kunskap i samhällsplaneringen, Planering 

av insatser, Kvalitet - Kunskapsbaserad socialtjänst och Insatser utan föregående 

biståndsprövning. Ett förebyggande perspektiv måste finnas i alla verksamheter och 



 
 

socialtjänsten ska vara lätt tillgänglig, det ska vara lätt att ta och ha kontakt. Vi 

behöver samarbeta för att vara framgångsrika i ett förebyggande arbete och 

samverkan måste ske med en mängd olika aktörer. Insatser utan föregående 

biståndsprövning skulle innebära ett nytt sätt att tillhandahålla insatser på med sänkta 

trösklar för att nå enskilda som annars är svåra att nå, en möjlighet att erbjuda 

insatser på ett enklare sätt och att anpassa verksamheten efter lokala förutsättningar 

och efter ändrade förhållanden och öppna för nya arbetssätt och metoder. Framtidens 

socialtjänst närmar sig, troligtvis lagrådsremiss 2024 och införande av ny 

socialtjänstlag 2025. Slutbetänkandets större förslag bildar en helhet där samtliga 

delar är beroende av och förutsätter varandra. Huvudförslaget behöver införas 

tillsammans och i sin helhet. Utmaningar är samverkan och vem som ska kunna göra 

vad så att vi blir så bra som möjlighet tillsammans. Det kommer bli stora utmaningar 

för att kunna tillgodose de behov som kommer finnas med ett ökat antal äldre och 

färre medarbetare. Presentationen bifogas minnesanteckningen.  

 

§ 11. Avslut  

Ordförande tackade för dagens möte. Mötet den 11 maj ställs in, då vi genomför 

workshop i stället den dagen. Nästa möte äger rum fysiskt den 1 juni 2023 kl. 08.30-

12.00.  


